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Djurgårdens Alliansförening
” Sammanhållande, utvecklande, traditionsbärande”

Årsberättelse 2008 för Djurgårdens IF Alliansförening

Styrelsen för Djurgårdens IF Alliansförening, som år 1990 ombildades från Sektionsförening till 
Alliansförening, med organisationsnummer 802000-6782, avger för verksamhetsåret 2008 verksamhetsberättelse 
och årsredovisning.

Verksamhetsberättelse.
Alliansföreningen är ett gemensamt forum för alla DIF föreningar. Den arbetar för alla föreningarna och strävar 
efter att följa deras verksamhet. Det är i den enskilda föreningen som idrotten får sin form och utveckling.

En överblick.
Under det gemensamma varumärket Djurgårdens IF bedriver 18 föreningar sin idrottsliga verksamhet, både 
elitverksamhet och breddsatsningar. Den samlade erfarenheten på ledarsidan är enorm för att inte tala om de 
kvalitativa och kvantitativa insatser som görs. Elitverksamhet och breddidrott samverkar och behöver varandra 
för sin utveckling.
Vi är angelägna om att samhället tar ansvar för våra ungdomar och skapar bättre möjligheter kring begreppen 
idrott och livskvalitet med breda lösningar och möjligheter för alla.

Djurgårdens IF:s värderingar
Djurgårdens IF ska aktivt bidra till goda samhällsvärderingar och idrottslig utveckling av barn och ungdom i 
Stockholmsområdet.
Vid ett förtroenderåd den 3 december 2001 enades vi om en skrivning för vad en idrottsförening inom 
Djurgårdens IF bör verka för:

Ungdomssatsning, dels för att aktivera ungdomar, dels för den egna återväxten
Elitsatsning mot målet att nå högsta division
En positiv utveckling av idrotten
Att säga nej till droger
En total jämlikhet mellan människor oavsett kön, ras, religion eller ursprungsland

Projekt
Varumärkesprojektet är ett ständigt levande projekt. Användningen av varumärket är mycket professionellt 
vilket på alla sätt stärker vår framtoning. Tillsammans kan vi vara stolta över det värde som vi gemensamt 
bygger upp. Samtidigt innebär det också att allt fler individer och företag försöker ”snylta” på våra färger. Det 
innebär att Alliansen får agera ”polis” och försöka få bort olagligt användande av varumärket.
Styrelsen kan konstatera att efterlevnaden av varumärkesavtalet är god hos våra medlemsföreningar. Detta 
stärker ytterligare värdet av vår sköld, våra färger och namnet.

Nya föreningar.
Under året har inga nya föreningar tillkommit.

Utvecklingsarbete.
Alliansen deltar nu aktivt för att hjälpa till med samordning när det gäller arenaprojekt. I slutändan är det varje 
förenings ansvar, men gentemot Stockholm stad är det klokt med en viss samordning. Både när det gäller 
planering och påtryckning. Vissa lokalprojekt kan visa sig kräva en mer aktiv roll av Alliansföreningen, men 
detta kräver stark förankring hos medlemmar innan några beslut tas.

Lokaler.
Lokaler i Sofiatornet nyttjas till bristningsgränsen till olika typer av möten arrangerade av våra 
medlemsföreningar. För nävarande inväntas beslut om hur Stockholm stad kommer att utföra renovering av 
Stadion. Alliansföreningen avser kvarstanna i nuvarande lokaler men kommer att ansöka om utökning av ytan.



Styrelsen.
Styrelsen har under året haft följande sammansättning:
Per Darnell, ordförande
Anita Tegnér, kassör
Berndt Banfors, vice ordf/sekr
Jan-Olof Ericksson, ledamot
Lars Erbom, ledamot
Lennart Harderud, ledamot
Glen Schiller, ledamot
Gunnar Lundqvist, hedersledamot 

Anders Beck-Friis, ledamot 
Sören Berglund, ledamot 
Curt Probell, ledamot 
Torbjörn Althén, suppleant 
Ragnar Ek, suppleant
Jan-Peder Norstedt, hedersledamot 
Oscar Bernadotte, hedersledamot

Revisorer.
Björn Lindbergh - Niklas Bergström, Lars Parting (suppleant)

Styrelsen har under året haft fem ordinarie styrelsemöten. Två förtroenderådsmöten har hållits.
Vidare har ett antal arbetsmöten i kommittéform genomförts.
Inget arvode har utgått till styrelsens ledamöter.
Under året har Lars Erbom och Torbjörn Althén avgått ur styrelsen. Dan Svanell har avgått ur valberedningen.

Valberedning.
Jan-Peder Norstedt, sammankallande
Kalle Lilja
Dan Svanell

Ekonomi.
Den ekonomiska uppföljningen i föreningen är god och såväl resultat- och balansräkning följs upp regelbundet 
vid styrelsemöten. Ekonomisk redogörelse framgår av bilagd resultat- och balansräkning. Styrelsen föreslår att 
årets överskott, 95.815 kronor balanseras i ny räkning.
Det egna kapitalet uppgår vid årets utgång till 646.016 kronor.
Föreningsavgiften till Alliansföreningen har under året varit 750 kronor per år och förening.

Stockholm den 17 mars 2009

Styrelsen för Djurgårdens IF Alliansförening

Per Darnell, ordförande Anders Beck-Friis, ledamot

Anita Tegnér, kassör Sören Berglund, ledamot

Berndt Banfors, vice ordf/sekr Curt Probell, ledamot

Jan-Olof Ericksson, ledamot Lennart Harderud, ledamot

Glen Schiller, ledamot



DJURGÅRDENS IF ALLIANSFÖRENING
RESULTATRÄKNING 2008-12-31

ALLIANSENS INTÄKTER

Medlems- och administrations-
Avgifter
Försäljning utmärkelser och märken
Diverse intäkter

SUMMA INTÄKTER

250.000
4.450
1.560

256.010

ALLIANSENS KOSTNADER

Hyror och övriga lokalkostnader 151.402
DIF-domän 4.743
DIF-dokument 14.875
Larmabonnemang 9.906
Övr externa kostnader 41.920 222.846

Resultat före finansiella
Intäkter och kostnader 33.164

Finansiella intäkter och kostnader

Ränteintäkter 11.296
Räntekostnader - 11.296

Resultat efter finansiella poster 44.460

ÅRETS RESULTAT 44.460



DJURGÅRDENS IF ALLIANSFÖRENING
BALANSRÄKNING 2008-12-31

TILLGÅNGAR

Omsättningstillgångar
Likvida medel 
Kundfordringar 
Förutbetalda kostnader

453.160
1 .560
4.935 459.655

Övriga kortfristiga fordringar 
och avräkningar 217.016

Anläggningstillgångar
Varulager 26.485

Aktier och andelar
Aktier i DIF Fotboll AB 10.100

Särskilda fonder 
E Nilsson Fond 
Frostell Fond

41.611
37.140 78.751

SUMMA TILLGÅNGAR 792.007

SKULDER OCH EGET KAPITAL

Kortfristiga skulder 
Leverantörsskulder 22.780

Långfristiga skulder 
E Nilsson Fond 
Frostell Fond

41.611
37.140 78.751

Eget kapital 
Ingående kapital 
Årets resultat

646.016
44.460 690.476

SUMMA SKULDER OCH EGET KAPITAL 792.007



I det följande förmedlar vi lite från våra föreningar.

Alpint
Djurgårdens slalomförening bildades redan i slutet av 1930-talet och är därmed en av landets äldsta alpina 
föreningar. Man bytte under 2003 namn till Djurgårdens Alpina förening. Medlemsantalet har fortsatt öka. 
Tyvärr har inte denna vinter varit rolig sett med en alpin skidåkares ögon. Trots det har vi haft en omfattande 
verksamhet med höstläger i Sölden, Österrike, samt ett antal läger över helger uppe i svenska fjällen. De äldre 
ungdomarna har också varit på ett antal veckoläger uppe i fjällen och i Österrike. Klubben har också flera åkare på 
skidgymnasier: Carl-Filip Öster och Viking Roald går på Järpen, Jessica Israelsson går på Gällivare samt Agnes 
Åström går på Stockholms skidgymnasium. Bäst rankad av våra juniorer just nu är Carl-Filip Öster som har 35,69 
FIS-punkter i slalom och 44,13 FIS-punkter i storslalom (ju lägre punkter desto bättre). Bland våra damer har 
Jessica Israelsson 66,83 FIS-punkter i slalom och 59,15 FIS-punkter i storslalom.
Även bland de yngre åkarna finns det talanger. Denna säsong vann Olle Sundin (Herrar 10-11 år) Mälarcupen.
Bland årets resultat kan bl a noteras:
Vid Nationell Cup H/D 16+ (Funäsdalen) kom Viking Roald på 6:e plats i SG och 9:e plats i störtlopp.
Vid Arvidsjaur FIS tävling körde Carl-Johan Öster in på en 15:e plats men han hade 4:e bästa tiden i andra åket. För 
att vara första års junior är det ett mycket bra resultat. Carl-Filip Öster kom på en 9: e plats.
Vid ENL FIS Lappland Cup i Gällivare kom Viking Roald på 3:e plats och vann på söndagens Storslalom . Carl- 
Johan Öster kom på söndagen på 8: e placering. Filip Roald kom 21 av 62 startande under lördagen.
I Finska Pyhä tävlade Jessica Israelsson FIS och körde in en 17 plats.
Vid FIS-tävlingar i Björli Norge kom Carl-Filip Öster på en 22:a plats av 140 startande
På Stockholm Cup, D/H 8-9 (Sollentuna) den 2008-02-09 kom Mimmi Mörtberg på en finfin 3:e plats. Nils 
Swedberg kom på 7:e plats, Dexter Nilsson kom på 12:e plats och Gustav Ossmark på 23:e plats.
På LVC-kval Stockholm + Mälarcupen B (Gesunda) den 2008-02-09 kom Elias Svedberg på 20:e plats, Viktor 
Ossmark kom på 21:a plats, Max Lundqvist kom på 28:e plats och Gustav Bodin på 30:e plats.
På USM-kval SG region 4 A den 2008-02-09 kom Erika Thunstedt på 20:e plats, Anna Appert-Lund kom på 26:e 
plats, Kajsa Litton-Fredriksson kom på 29:e plats och Sara Litton-Fredriksson kom på 45:e plats. Marcus Bodén kom 
på 20:e plats, Kevin Peterson kom på 28:e plats och André Inglander kom på 42:a plats.
På USM-kval GS region 4 A den 2008-02-10 kom Erika Thunstedt på en 7:e plats. Erika Thunstedt är 
därmed kvalificerad för att åka USM. Kevin Peterson kom på en 29:e plats och André Inglander kom på 41 :a 
Carl-Johan Öster född 1992 har också blivit uttagen av Svenska Skidförbundet att köra tävlingar i Europa under en 
vecka för att få lite sparring mot toppåkare från andra länder.
Man kan således konstatera att klubben både har en bredd- och en topp.
Klubben har också i år fått förtroendet att ordna fyra FIS ENL-tävlingar (12-13 januari 2008). Detta är ett 
prestigefyllt arrangemang som också visar att klubben vunnit i respekt utifrån den verksamhet som klubben bedriver. 
Vi har också i år byggt ut vårt tidtagningshus rejält och därmed skapat bättre omklädningsmöjligheter, möjlighet till 
att kunna ha genomgångar inomhus samt fått utrymme för kansli mm.
De problem som klubben dras med är främst att det är en kostsam sport att utöva och att den dessutom blir än dyrare 
ett år som detta när all snö lyser med sin frånvaro och att man därmed får än fler resor.

Amerikansk fotboll
Föreningen är den färskaste i Djurgårdsfamiljen. Amerikansk fotboll sökte och fick inträde i Djurgårdens IF i maj 
2004 . Djurgården Amerikansk Fotbolls fjärde verksamhetsår går återigen till historien som ett år fyllt av 
ansträngningar. Föreningen har under året fortsatt att öka sin verksamhet och sitt medlemsantal. Föreningen hade 
under 2008 fortsatt målsättningen att etablera en stark bas vilket måste anses som ett mål som uppnåtts.Djurgården 
Amerikansk Fotboll har sedan starten 2005 ökat sin verksamhet från en styrelse och ett seniorlag i division 1 till att 
vid utgången av 2008 omfatta en komplett amerikansk fotbollsorganisation med etablerade lag i PeeWee (U11, U13), 
U15, U17, U19 samt elitsatsande A- lag. Samtliga lag har under året fullföljt seriespel och A-laget lyckades i år 
äntligen kvalificera sig till Supereserien 2009!

Ekonomiskt var målet att under 2008 att fortsätta skapa förutsättningar för att generera ett ekonomiskt överskott på 
minst 50.000 kr. Detta har i år dessvärre misslyckats mest beroende av en något långsammare medlemstillväxt samt 
ett antal oförutsedda kostnader på i storleksordningen 45.000 kr. Resultatet blev trots detta ett överskott på ca 10.000 
kr.



Föreningens juniorverksamhet växte åter under 2008. Föreningen hade spelande lag inom alla åldersgrupper på 
ungdomssidan, dvs. inom PeeWee (U11/U13), U15,U17 samt U19. Samtliga lag deltog i den ordinarie 
matchsäsongen.

Med hjälp av beviljade medel från det så kallade Idrottslyftet har Juniorsektionen kunnat reducera föreningens 
kostnader i samband med ett antal viktiga aktiviteter i syfte att bygga upp laganda och föreningskultur för 
juniorverksamheten.

Utöver sedvanlig och tillika krävande träning och matchspel genomfördes ett Summer Camp på Älmsta i juli. Kort 
därefter deltog PeeWee U15 och U19 Dukes Tourney i början av augusti. Summer Camp på Älmsta var en succé. 
Cirka 60 egna ungdomar som tränade hårt och fokuserat. Dessemellan intogs stora mängder mat och kvällsmål 
anordnades på ett föredömligt sätt av ett gäng föräldrar. Resterande tid på dygnet sov ungdomarna.

Stärkta av träningen och den fantastiska gemenskap som byggts upp åkte ungdomarna till Dukes i Skövde. Här 
omsattes träningen på Älmsta i spel. Samtliga motståndarlag uttryckte sin förvåning över den fantastiska 
utvecklingen som samtliga spelare gjort på individuell nivå samt som lag. DIF AF gjorde sin bästa turnering. 
PeeWee, U15 och U19 vann de flesta matcher i turneringen. U19 och PeeWee kom på en hedrande andra plats.

Efter sommarens framgångar spelade U15 och PeeWee fantastiskt under hösten. U15 var Stockholms bästa U15 lag 
och PeeWee kom tvåa i serien.

Under hösten genomfördes också en stor satsning på skolverksamhet. Under september till december besöktes ett 
stort antal mellanstadieskolor i Stockholm och Huddinge inom ramen för Idrottslyftet. Skolbarnen fick på 
idrottsdagar och idrottslektioner pröva på flaggfotboll vilket har lett till att flera nya spelare strömmat till och till 
värdefulla skolkontakter.

Eftersom juniortillströmningen, tack vare Idrottslyftet, blev stor, anordnades under senhösten Mini Camp på Bosön. 
Ca 90 egna ungdomar under en helgdag fick pröva på att känna på träning/spel med full utrustning. Samtidig gavs 
information till föräldrarna om amerikansk fotboll. De ca 30 st föräldrar som tog del av Presschefen Henrik 
Sjöstrands föreläsning var väldigt nöjda. Mini Camp blev lyckad och kommer att vara återkommande del av 
verksamheten.

Inför spelsäsongen 2008 valde föreningen till skillnad mot de två tidigare åren att fokusera sina resurser i 
seniorverksamheten på ett starkt elitsatsande A-lag i division 1 med huvudmålsättningen att vinna division 1 för att 
kunna kvala och avancera vidare till Superserien spelsäsongen 2009.

Till årets säsong hade föreningen för första gången i klubbens historia kontrakterat en professionell spelare och 
hjälptränare vid namn Patrick McCarthy. McCarthy, som kommer från Wisconsin USA, har en fin meritlista i 
bagaget:

A-laget kunde fullbordade sin fantastiska säsong i Division Etts grundserie, genom att i den sista matchen besegra 
Ystad Rockets på hemmaplan. Efter tio spelade matcher hade laget tio segrar - noll förluster.

Den 14september förvandlades Bergshamra IP i Solna till ett bubblande, glädjefyllt, jublande kaos av Djurgårdens 
spelare, ledare och supporters. Djurgården hade då besegrat ärkerivalen Northside Bulls, från Solna-Täby, i 
Superseriekvalet och blev därmed klara för att spela i landets högsta liga till nästa säsong.

A-laget har under året visade sig vara bättre styrkemässigt och rent atletiskt på båda linjerna, man var mer explosiv i 
det djupa passningsspelet, och försvarsmässigt har man delat ut de tuffaste tacklingarna.

Säsongsresultatet måste alltså betraktas som en succé. Inför säsongen 2009 är nyckeln att hela laget förbereder sig 
både fysiskt och psykiskt för att behålla vår nu framgångsrika vinstmaskin med målet inställt på att vinnande ta sig 
vidare till Superseriefinal 2009.

Avslutningsvis genomfördes säsongsavlutningen ”Djurgården Glowing Awards” för aktiva och ledare i lokalerna hos 
samarbetspartnern Hard Rock Café.

Avslutningsvis anser styrelsen att Djurgården Amerikansk Fotboll under verksamhetsåret 2008 återigen visat att vi är 
förening på god väg mot målet att bli en Europeisk storklubb inom Amerikansk fotboll.



Bowling.
Djurgårdens herrbowlare har under de senaste åren pendlat mellan Allsvenskan och Division I. Allsvenskan är 
landets näst högsta bowlingserie. Djurgårdens bowlare har sin hemmaplan i Vårbyhallen i Stockholms södra förorter. 
Föreningen är livaktig och har ett flertal lag i seriespel både på herr- och damsidan. Föreningen har under senare år 
varit arrangör av flera mästerskaptävlingar.

Boxning
Djurgårdens Boxningsförening är en av föreningens äldsta och mest framgångsrika föreningar. 2008 blev ett av 
föreningens mest framgångsrika år. Vid SM i Boden i april erövrades inte mindre än fem svenska mästerskap, fyra 
på herrsidan och ett på damsidan. Våra mästare är Ruslan Saliev i lätt flugvikt, Bashir Hassan i fjädervikt, Badou 
Jack i mellanvikt samt Nairn Terbunja i lätt tungvikt. På damsidan heter den svenska mästarinnan Joanna Ekedahl 
som tog i guld i weltervikten. Djurgården hade två boxare med till de olympiska spelen i Peking i augusti, båda i 
samma viktklass. Badou Jack representerande Gambia och Nairn Terbunja Sverige. Dessvärre fick båda respass 
redan på spelens första dag. Vår kanske största framgång under året var Bashir Hassans bronsmedalj vid Europa- 
mästerskapen i Liverpool. Inte sedan Olle Tandbergs EM-guld 1939 har Djurgården haft en medaljör på ett 
Europamästerskap. Även på juniorsidan har vi noterat stora framgångar. Joanna Ekedahl och Leon Chartoi blev 
svenska juniormästare när tävlingarna avgjordes i Eriksdalshallen i februari. Ett mästerskap som för övrigt 
arrangerades av Dif. Joanna Ekedahl blev även nordisk mästarinna och tilldelas priset årets boxare i Dif under 2008. 
Även våra yngsta boxare rönte framgång under året. Adam Chartoi, Robert Ohlander och Radion Ochirov blev 
svenska diplommästare 2008 när tävlingarna avgjordes i Tidaholm under våren. Föreningens ekonomi är fortsatt 
stabil och medlemsantalet är drygt 500.

Damfotboll
Under året 2008 har DIF DFF genomfört damallsvenskan med blandad framgång. Vi fick mycket skador och var 
tvungna att rekrytera spelare mitt under säsong. Vi fick inte spela i Womens Cup då Umeå IK förlorade finalen mot 
Frankfurt. Föreningen fick också ett antal avhopp från sponsorer man har haft, varför ekonomin och framförallt 
likviditeten har varit mycket ansträngd. Uppe på allt detta brann vårt kansli ned under juli månad, vilket var en stor 
ekonomisk smäll tillsammans med mycket arbete för att få igång ett nytt kansli.
Vårsäsongen var tung och inleddes med en förlust mot nykomlingarna Kristianstad. Mot de bästa lagen i 
damallsvenskan spelade laget bra, men tappade ofta poäng mot de sämre lagen. I damallsvenskan slutade vi 5 och i 
svenska cupen åkte vi ur i semifinalen mot Umeå IK efter förlängning..

Vårt samarbete med Älvsjö AIK och Bollstanäs SK fortsätter och fördjupas. Tillsammans organiserar vi c:a 50 
flicklag. DIF DFF kommer att fortsätta med att sätta upp elitlag i de övre junioråldrarna, medan 
samarbetsföreningarna satsar stort på bredden. Inom Djurgårdsfamiljen organiserar herrfotbollen flicklag i de yngre 
åldrarna. Vårt elitlag föryngrades mycket inför säsongen och detta arbete kommer att fortsätta. Fler spelare ska 
försöka hämtas från de egna leden.
Att organisera elitfotboll kräver stor professionalism och god ekonomi. Det betyder inte att man inte skulle kunna 
bedriva verksamheten inom ramen för den ideella föreningen. Vi har tidigare opererat utifrån ett idrottsaktiebolag, 
men har under året bedrivit verksamheten i den ideella föreningen. Idrotten har en stor och stark tradition av ideella 
föreningar och mycket av det arbete som krävs under säsong genomförs av människor utan annan ersättning än 
tillfredsställelse och gemenskap. DIF DFF vill förstärka detta och tydliggöra de insatser som krävs. Framförallt vill 
vi engagera unga människor, både som medlemmar och för att hjälpa till i våra arrangemang. 
Under året har vår evenemangsorganisation växt och fungerat mycket väl.
Två ungdomselitlag har funnits inomm DIF DFF, F93 och F94. Lagen tränar 2 ggr per vecka och deltar i ett antal 
cuper för att få matchträning. Några spelare har fått chansen under året att träna med seniorlaget, för att få en 
föraning om vilka krav som ställs. Vår målsättning är att kunna lyfta 1-2 spelare per år upp till seniorlaget. Under 
året har två spelare i F93 till och med spelat match i seniorlaget. En del av träningarna för flicklagen sker i anslutning

Fotboll.
Fotbollen är en av Djurgårdens IF:s äldsta föreningar. Redan i slutet av 1800-talet startades fotbollsverksamheten 
upp. Under årens lopp har hela 11 svenska mästerskap erövrats, det senaste 2005. Djurgårdens A-lag inledde 



Nykomlingen Sebastian Rajalakso, som inför säsongen hämtades från Enköping, gjorde stor succé under våren med 
bland annat fem mål på de fem inledande allsvenska omgångarna.
Men ju längre säsongen led, led även blåränderna av en tunn trupp. Skadebekymren avlöste varandra. Djurgårdens 
första förlust i Allsvenskan kom i den tionde omgången mot Hammarby och veckan därefter bjöd de kommande 
svenska mästarna Kalmar DIF på en riktig stjärnsmäll i och med 5-1 segern på Fredrikskans. Vårsäsongen avslutades 
med en förlust mot IK Sirius i Svenska cupens tredje omgång.

Under sommaruppehållet gjordes en kraftansträngning för att försöka vända den nedåtpekande trenden och fem nya spelare 
inhandlades; Patrik Haginge och Kristoffer Näfver anslöt från Örebro, Peter Magnusson hämtades från samarbetsklubben 
Vasalund, Prince Ikpe Ekong lämnade Göteborg och GAIS och U21-landslagets stjärnanfallare Johan Oremo köptes från Gävle.

Efter 2007 års lilla silver väntade Europaäventyr under sommaren för DIF och till Råsunda den 17 juli kom FC Flora från Tallinn 
på besök. Matchen slutade mållös vilket inte gav det bästa av utgångslägen inför returer i Tallinn 14 dagar senare. Nästan 1000 
supportrar följde laget över Östersjön och fanns på plats på A.Le Coq Arena i Tallinn för att vittna när Djurgården med minsta 
möjliga marginal, 2-2, tog sig vidare till andra kvalomgången mot Rosenborg.
Det såg länge ut som att Johan Oremos 1-0 skulle räcka för seger på Råsunda, men norrmännen fick ett billigt 
kvitteringsmål i mitten på den andra halvleken. Efter en tilltrasslad situation i slutet av matchen pressade Enrico in 2- 
1 och ett visst hopp om avancemang fanns när returen sparkades igång två veckor senare på Lerkendahl i Trondheim. 
Djurgården svarade för en fin första halvlek, men liksom resten av hela säsongen fanns inte marginalerna på DIFs 
sida nu heller. I den andra halvleken gjorde Rosenborg fyra mål och eftersom Steffen Iversen redan givit norrmännen 
ledningen i den första halvleken blev det respass för DIF efter en svidande 5-0 förlust.

I Allsvenskan var guldet sedan länge borta för DIF. Istället handlade hösten i stora delar om att rädda en säsong på 
väg mot ett ordentligt misslyckande. Det gick mindre bra och
Djurgården blev tillslut tolva i den allsvenska tabellen, den sämsta placeringen sedan -90 talet.

Under senhösten fick Djurgårdens tränare Paul Lindholm och Siggí Jonsson lämna klubben och ersattes av den 
gamle guldmakaren Zoran Lukic och Umeå IKs damtränare Andrée Jeglertz. Även klubbdirektören Bosse Andersson 
tackade för sig efter lång, trogen och framgångsrik tjänst. Ny som sportsligt ansvarig blev Göran Aral.

Ungdomsfotbollen
2008 blev året då Djurgården Fotboll klargjorde visionen om ett A-lag som i framtiden ska bestå av minst 40 procent 
egna talanger. Stora resurser frigjordes för detta och kommunicerades under året ut som ”Elitungdomssatsningen” 
och ”Ungdomssatsningen”. Dock tydliggjordes klart att detta främst är ett projekt att räkna med på lång sikt.

En tydlig trend som ungdomsfotbollen sett under 2008 är Stockholms stads förbättrade tänk när det gäller 
träningsytor i innerstan. Under hösten byggdes Östermalms IP om till konstgräs vilket kommer bära frukt redan 
under 2009 för ungdomsfotbollen. Östra Reals skolgård byggdes om från grus till konstgräs och har varit en stadig 
träningsyta för ungdomslagen under hela vintern. På Gärdet har två nya fina gräsplaner lagts. Lägg därtill att 
konstgräs sannolikt kommer att läggas även på Norra Reals skolgård, på Manillaskolan och på Johannes bollplan 
under 2009 och träningsmöjligheter i innerstaden har förbättrats avsevärt.

Rent fotbollsmässigt gick det tyngre för DIF på ungdomssidan. Det blev faktiskt inte en enda serieseger under 2008. 
Dock var det ändå fler lag i organisationen som svarade för fina insatser. Vårt P18 lag tog sig till semifinal i 
slutspelet. P95:l hade oflyt i sin semifinal mot Hammarby i S:t Erikscupen. Laget var klart bättre än sina 
antagonister med bollen ville helt enkelt inte i mål. Även våra Akademilag svarade för fina insatser säsongen 2008.

Men på pojkallsvensk- och juniorallsvensk nivå gick det lite trögare, resultatmässigt. PSM, som 2007 vann SM- 
silver, ledde länge och väl serien men med två omgångar kvar kom en ödesdiger förlust hemma på Hjorthagen mot 
BP. Förlusten innebar att Hammarby sprang förbi DIF och tog sedermera den andra slutspelsplatsen före DIF. BP 
vann serien.

För Tipselitlaget var läget länge ännu mer prekärt. Laget hade under hösten fått slita hårt då stora delar av truppen 
även utgjorde stommen i Djurgårdens lag i U21-Allsvenskan, eftersom A-laget drogs med skador. Säsongen inleddes 
dock väldigt förtroendeingivande och laget var länge obesegrat och serieledare. Men innan sommaruppehållet kom 



började laget sjunka i serien. På hösten utkämpades en spännande tvekamp för att undvika nedflyttning mellan 
Djurgården, Assyriska, Vasalund och AIK. Gif Sundsvall var sedan länge redan nedflyttningsklara.

Inför den sista omgången kunde alla fyra kombattanter åka ur, men även gå till slutspel. Så jämt var det.
Djurgården förlorade sin match mot Hammarby, vilket länge osade obehaglig nedflyttning. Men Assyriska lyckades 
med bedriften att tappa en ledning och Djurgården blev kvar i Juniorallsvenskan.

Dock fanns det andra glädjeämnen i juniortruppen och dessa var bland annat att DIF inte haft så många 
landslagsuttagna ungdomsspelare på många år. Roligt var även att Phillip Hellqvist, född 1991, flyttades upp till A-
lagstruppen. Phillip Hellqvist hann med att göra åtta allsvenska matcher samt två Svenska Cupen-matcher under 
2008.

Djurgårdens ungdomsfotboll har växt under 2008. För tillfallet återfinns ungefär 1200 ungdomsspelare i DIF, 200 
ledare vilka tillsammans utgör stommen för den 80 lag som föreningen förfogar över.

Glädjeämnen under 2008
Djurgården Fotbolls samhällsprojekt Djurgårdsandan har under 2008 växt ut till inte bara ledande inom Sveriges 
gränser, utan även som ett föredöme i Europa. Ett strategiskt vägval för Djurgårdsandan var att projektet stod värd 
för ett internationellt seminarium som hölls under 15-16 april i Frösundavik. Seminariet blev en succé och efter detta 
visste människor och organisationer i större omsträckning än förr om det fantastiska projekt Djurgårdsandan är.

Djurgårdsandan har under 2008 fortsatt att arbeta med det som kallas alternativ avstängning, där unga supportrar som 
begår överträdelser i samband med fotbollsmatcherna och blir avstängda, ges en möjlighet att tjänstgöra i DIF under 
avstängningen. Denna arbetsmetod har fungerat förträffligt och under seminariet lovordades detta arbete som helt 
unikt i sitt slag i hela Europa.

Under 2008 vidareutvecklades även satsningen på att nå ungdomar i förorter, genom Drive-In-Fotboll. Varje 
fredagskväll mellan 22.00-24.00 finns Drive-In-Ledare på plats för att tillsammans med i genomsnitt 100 ungdomar 
per fotbollspass, spela organiserad spontanfotboll. Fotbollspassen bedrivs under ledorden glädje, värdighet och 
respekt - alltid, oavsett och Drive-In-Fotbollen kommer självfallet vara en av de stora verksamheterna för 
Djurgårdsandan även under 2009.

Fäktning
Djurgårdens fäktning fyllde under 2008 50 år. Föreningen startades upp 1958 av fäktmästaren Bela Rerrich som fram 
till sin död 2005 ledde föreningen till stora sportsliga framgångar. Ett flertal OS-, VM-, EM- och SM-medaljer har 
erövrats genom åren. Föreningen har sin hemvist i Hjorthagen där fäktlokalen är belägen i anslutning till Ropstens t-
banestation. Föreningen arrangerar varje år den internationella turneringen Challenge Bernadotte som lockar ett stort 
antal nationers fäktare till Stockholm. Djurgårdens IF Fäktning har under 2008 haft många fina resultat på både 
kadett-, junior och seniorsidan. Klubbens ungdomar har tagit otaliga medaljer på nationella som regionala tävlingar. 
Vår seniorfäktare Carl Frisell lyckades inte helt upprepa förra årets resultat men tog dock en 16:e plats på senior EM 
i Kiev i Ukraina. Två fäktare som har utmärkt sig extra mycket under året ar Robin Kase och Fredrik Johnsson.
Robin har under året tagit några finalplaceringar på Europeiska kadett världscuper och var under 2008 både kadett- 
och juniorlandslagsman. Där utöver knep han ett Silver på nordiska juniormästerskapet (en äldre ålderklass), brons 
på NM (kadetter) samt SM guld för kadetter. Fredrik Johnsson kom 2:a på NM (kadetter), 2 på SM (kadetter), 
samt var med i JMS silver laget som bestod av Kase Kase, Fredriks Johnsson och Wilhelm Lombach.

Golf
Djurgårdens golfförening genomförde sitt 12:e verksamhetsår 2008. Föreningen bildades 1996 på initiativ av främst 
Glenn Schiller, tidigare framgångsrik fotbollsspelare i Djurgården och IFK Göteborg. Djurgårdens IF Golfförening 
hade 135 st aktiva medlemmar under 2008. KM gick av stapeln den 5/9 - 2008 och spelades på International GK. 
Årets segrare på herrsidan blev Ronny Cendheim. Damklassen vanns av Camilla Wredh (dock utan konkurrens - vart 
har alla kvinnliga tävlingssugna djurgårdsgolfare tagit vägen???).Årets gladaste segrare var dock segraren i Hcp-KM, 
Per Sandgren. 2008 års Alliansgolf, den 33:e upplagan, vanns utav Djurgårdens IF Golfförening.
Vi är bäst i Stockholm!



Handboll
Handboll har spelats i Djurgårdens IF sedan 1934 då man startade i lägsta serien. Redan efter fyra år var man i SM-
final mot Västerås IK. Dif Handboll spelade så sent som för några år sedan i landets högsta serie, Elitserien. 
Dessvärre har man dalat i seriesystemet de senaste åren. Djurgården missade uppflyttning till Allsvenskan med en 
hårsmån då man föll i en avgörande match mot Linköpingslaget Cyrus på våren 2008. Under höstens seriespel har 
man hängt bra med och laget nosar på en kvalplats i serien efter suveränen Eskil.

Handikappfotboll
Föreningen grundades den 22 januari 1997 och de första elva åren har varit framgångsrika. DIF 
Handikappfotbollsförenings verksamhet utgår ifrån föreningens ändamål enligt stadgarna. 
Föreningens ändamål lyder:
Föreningen har till uppgift att bedriva idrottsverksamhet, främst fotboll, för handikappade barn, 
ungdomar och vuxna som har rätt till särskilt stöd enligt LSS § 1 p 1 och 2 (= personkretsen). 
För detta ändamål ska föreningen verka för fotbollsidrottens och de handikappades bästa, välja 
ändamålsenliga verksamhetsformer samt verka för samarbete och förståelse mellan 
idrottsföreningar och de myndigheter, institutioner och organisationer som berörs av verksamheten.

Verksamheten har under år 2008 bedrivits i enlighet med föreningens ändamål enligt följande: 
Föreningen har under verksamhetsåret varit ansluten till Djurgårdens IF, Riksidrottsförbundet, 
Svenska Handikappidrottsförbundet, Stockholms Handikappidrottsförbund, och Special Olympics 
Sweden. Föreningens medlemsantal har under år 2008 uppgått till 57 medlemmar varav 
3 st hedersmedlemmar.
Träningsaktiviteter under inomhussäsongen i fotbollshallen på Spånga IP och under utomhussäsongen på 
Hjorthagens IP. Verksamheten har bedrivits i två lag. Lag Tigers har haft 12 deltagare födda 1984-94. 1 deltagare har 
slutat och 1 har börjat. Medelåldern för Tigers-spelarna är 18 år.
Lag Panthers, har haft 21 deltagare födda 1973-86. 1 deltagare har slutat under året. Medelåldern för Panthers
spelarna är 26 år. Under 2008 har vi och Hammarby haft intilliggande träningspass i Spångahallen och därigenom 
har vi kommit att etablera ett bra samarbete vilket underlättar i genomförandet av träningsmatcher och andra 
gemensamma aktiviteter till gang för våra spelare. Föreningen deltog i Stockholmsregionens seriespel med bägge 
lagen. Seriespelet inleddes med en indelningstumering (”divisioning”) i Spångahallen mot AIK, Hammarby, 
Botkyrka, Stuvsta, Sundbyberg, Solrosen och Täby. Lag Tigers placerades i division 2 och lag Panthers i Div. 1. 
Därefter följde spel utomhus under april-juni på Lilla Essingen och i Eskilstuna. Under september spelades en 
avslutande omgång på Gubbängsfältet där resp. lags Resultatmässigt blev det inga större framgångar för oss i år, vi 
klarade oss dock med DIF-hedern i behåll.
SM/Special Olympics:
- Lag Panthers med föräldrar och ledsagare reste med buss till SM/Special Olympics som denna 
gång spelades i Bollnäs/Söderhamn/Ljusne den 31 maj-1 juni. Panthers spelade i Div. 3 och 
kom 2:a i gruppspelet. Tyvärr missade vi slutspelet med minsta möjliga marginal - ett enda mål! 
Istället blev det tidig hemresa till Stockholm på söndagen. Resan genomfördes med inhyrd buss samt två nätters 
boende på Grand Hotel, Bollnäs. 16 spelare samt 6 ledare och anhöriga deltog med gott humör.
För andra året i rad genomförde lag Tigers ett uppskattat träningsläger den 23-24 augusti på Lillsved. Det var 16 
spelare och anhöriga som tränade fotboll och avslutade med en spännande 
match mellan föräldrar och barn. Väder, mat och boende var perfekt, som förra året.
Täby Tigers/Lions Cup. Ett mixat lag ifrån Tigers och Panthers deltog den 4 oktober i ett cupspel arrangerat av Täby 
Tigers. Övriga deltagare var AIK och Hammarby. Det var jämna och spännande matcher där 
DIF spelade oavgjort mot Täby och förlorade de övriga två. Hammarby vann alla sina matcher 
och vann därmed cupen.
För första gången deltog vi på DIF-dagen på Kaknäs den 6 september. På DIF-dagen samlas 

DIFs fotbollslag för att bl.a. följa A-lagets träningspass, spela egna matcher och ha kul. 
Trots mycket regn hela dagen genomförde Tigers och Panthers en tapper uppvisningsmatch 
följt av en jakt på autografer ifrån A-lagsspelarna. - Höstavslutningen den 21 december spelade vi träningsmatcher i 
Spånga-hallen mot Hammarby med efterföljande kaffe, saft och lussebullar.
Våra två träningsflitigaste spelare, Fredrik Karlsson i Tigers och Markus Jannelos i Panthers, 
uppmärksammades för sina insatser. Utöver ordinarie tränings- och matchaktiviteter annordnade vi tillsammans med 
Hammarby en pröva-på-dag med amerikansk fotboll den 23 mars.



Spelare och tränare i DIF Amerikansk Fotboll kom med full utrustning till Spångahallen och 
genomförde ett uppskattat träningspass med oss. Vi fick träna ruscher, finter, spela matcher, 
och lära oss spelets strategi.
Lag Panthers är med 20 spelare för närvarande fulltaligt. Lag Tigers har lediga platser kvar. 
Medelåldern på spelarna i våra lag, 18 resp. 26 år, ger oss anledning att fundera på 
nyrekrytering och uppstart av ett nytt lag i åldersgruppen 9-15 år och i samband med detta 
även försöka få med några flickspelare. Styrelsen har med anledning av detta behov tagit fram en enkel 
rekryteringsfolder för spridning i början av år 2009 via föreningens medlemmar, Stockholms Handikapp 
Idrottsförbunds lokaler/kontor på Beckomberga, andra omsorgsorganisationer, m.fl., till vår målgrupp. 
Sammanfattningsvis har det under 2008 i föreningens regi genomförts 38st sammankomster för 
Panthers och 39st för Tigers (vanliga träningar, träningsläger, matcher, allsvenska matcher, 
m.m.) vilket totalt resulterat i ca 816 st enskilda medlemsaktiviteter som berättigar till 
kommunala och/eller statliga aktivitetsbidrag.

Föreningens deltagande i svensk handikappfotbollsverksamhet har som vanligt varit mycket uppskattat och 
uppmärksammat. Det är få föreningar som har ett så välkänt varumärke som DIF. Varhelst vi spelar i landet 
uppskattas att vi deltager - något som bidrar till goodwill för hela Djurgårdens IF.
Avslutningsvis noterar styrelsen att föreningens verksamhet varit helt beroende av medlemmarnas, 
föräldrars och anhörigas välvilliga och engagerade medverkan. Styrelsen vill i samband med detta ta tillfället i akt att 
tacka alla som stött föreningens verksamhet under 2008.
”En djurgårdare latar sig aldrig” - Styrelsen ser fram emot 2009 med er alla.

Innebandy
Djurgårdens innebandyförening bildades 1990 och är därmed en av våra yngsta föreningar. Föreningen har nio lag i 
seriespel. Herrarnas a-lag återfinns i division 5. Damernas representationslag återfinns i division 2 och stora för
hoppningar finns till ett avancemang till ”ettan”. Man toppar för tillfället tabellen. På ungdomssidan bedriver man 
med framgång en innebandyskola i Gärdeshallen. Herrarnas och damernas A-lag spelar sina hemmamatcher i 
Eriksdalshallen. Övriga lag återfinns i Gärdeshallen.

Ishockey.
Ishockey har spelats i Djurgården sedan 1920-talet. De första SM-tecknen tog hem redan 1926. Totalt är föreningen 
Sveriges i särklass mest meriterade ishockeyförening med hela 16 SM-guld i prisskåpet. Djurgården nådde SM-
slutspelet första gången på ett par säsonger. I kvartfinalen blev dessvärre Linköping för svårt. Toppar i laget var som 
vanligt Fredrik Bremberg, Nichlas Falk samt målvakten Daniel Larsson. Till den nya säsongen har Dif förstärkt 
laget med bl.a. veteranbacken Marcus Ragnarsson från Almtuna , Michael och Andreas Holmqvist från Frölunda. 
Laget har blandat och gett under säsongen, trots det krigar man om en plats i slutspelet 2009.

Konståkning.
Djurgårdens Konståkning grundades 1956. Man har genom åren producerat ett flertal svenska mästare och 
mästarinnor. Föreningens mål är att utveckla tävlingsåkare som kan konkurrera i Sverigetoppen, såväl som 
internationellt. Vägen dit består av hårt arbete. Träning och åter träning, och det skall vara roligt att träna. Vi startade 
ett samarbete med Högalidsskolan i Stockholm för några år sedan och idag finns konståkning på skolschemat i en 
profilklass där. Föreningen bedriver också en skridskoskola i Mälarhöjdshallen och på Zinkendamm för de yngsta 
åldrarna. Varje år arrangerar Djurgårdens konståkning en stor ungdomstävling ”Isprinsessan”. Det är främst på 
ungdomssidan som föreningen idag har störst framgångar. Man tävlar även i s.k. teamåkning där man har ett lag i 
seniorklassen.

Orientering.
Djurgårdens orienteringsförening är till medlemsantalet den minsta av Dif:s föreningar. Verksamheten bedrivs främst 
på motionsnivå. Föreningens medlemmar har deltagit i ett flertal tävlingar under året och det är främst på 
”oldboyssidan” som man har haft framskjutna placeringar.


